

REPUBLIC OF CAMEROON
Peace – Work – Fatherland

NORTH WEST REGION

OFFICE OF THE GOVERNOR



REPUBLIQUE DU CAMEROUN
Paix-Travail-Patrie

REGION DU NORD OUEST

SERVICES DU GOUVERNEUR

**OPEN NATIONAL INVITATION TO TENDER BY
EMERGENCY PROCEDURE**

N° 008 /ONIT/GOV-NWR /RTB/2020 OF 01/04/2020 FOR THE
CONTINUATION OF THE CONSTRUCTION WORKS AT THE
REGIONAL DELEGATION OF BASIC EDUCATION FOR
NORTH WEST (PHASE IV)

Object of the Invitation to tender

1. Objective of the Invitation to tender and consistency of works

1. The Governor of North West Region, Delegated Delegated Contracting Authority, launches in an emergency procedure, an Open National Invitation to Tender for the Construction works at the Regional Delegation of Basic Education, North West Region.

These Construction works take into account aspects of building constructions according to current standards and to the rules of art.

The works include supplies and necessary implementations for the full completion of the Construction of the structure.

The works are defined within the norms and standards of construction of public contract, in the general terms of order of works and bill of quantities and cost estimated in this contract.

2. Participation and rules

Participation in tendering is open on equal terms to legal Cameroonian companies with technical and financial capabilities to carry out the works subject of this tender except all the persons who have carried out the feasibilities studies or any other companies related to them. All the prospective bidders of this tenders must carry out a site visit and produce a site visit report.

3. Funding

The above mentioned works, subject of this tender will be financed by the Budget of the Republic of Cameroon 2020 Financial year.

4. Acquisition of Tender documents

The Tender documents are available for collection at the Governor's office North West Région, Room 108 upon presentation of a receipt of payment of the sum of Ninety Five thousand (95,000) Francs FCA, non-refundable, paid at the level of the Bamenda Regional Treasury.

5. *Handing over of Bids*

Each bid in **French or in English**, in six (06) copies comprising one (01) original and five (05) copies, in accordance with the requirements of the Tender documents, will be deposited against a receipt or acknowledgment letter at the **Governor's office North West Region, Room 108** latest at 11:00 am. Sealed envelopes containing bids must bear only the following words:

OPEN NATIONAL INVITATION TO TENDER BY
EMERGENCY PROCEDURE
N° 008 /ONIT/GOV-NWR /RTB/2020 OF 01/04/2020 FOR THE
CONTINUATION OF THE CONSTRUCTION WORKS AT THE
REGIONAL DELEGATION OF BASIC EDUCATION FOR
NORTH WEST (PHASE IV)
"TO BE OPENED ONLY IN BIDS ANALYSIS SESSION"

2. Admissibility of tenders

Each bidder must attach to his/her administrative bid the bid bond equal to the sum of Three Million (3 000 000) francs CFA, established by a first class financial institution approved by the Ministry of Finance. (See List attached)

Under penalty of rejection, other administrative documents required must be absolutely provided in original or copies certified by the issuing service; in accordance with the provisions of Special Regulations of the tender. **The bank or certified checks will not be accepted.**

The bids should necessarily be valid at the date of submission of bids or should have been established after the signing date of the Invitation of Tender.

Any bid not meeting the requirements of this Invitation and Tender File will be declared inadmissible. The absence of the bid bond issued by a first class financial institution approved by the Ministry of Finance or the no respect of the models of the tender documents will result in rejection of the bid without any recourse.

3. Opening of bids

The opening of the bids will be in one (01) stage. The opening of Administrative, technical and financial documents shall take place on the 23/04/2020, at 12:00 noon, local time in the Conference Hall of the **Governor's office North West Region**. Only bidders or their duly authorized representatives who have a perfect knowledge of the documents may attend the opening session.

4. Completion deadline

The maximum time of works in a provisional state of acceptance is Six (06) months deducted as from the date of notification to start work to the Contractor.

5. Main criteria of evaluation

5.1 Eliminary criteria

- a. Deadline of execution more than prescribed;
- b. False declaration or falsified documents;
- c. Absence of or insufficient bid bond
- d. Omission of a quantified task on the bill of quantities and cost estimates;
- e. A bid with the external envelope carrying a sign or mark leading to the identification of the bidder;
- f. Technical score less than 75%;
- g. Change of a quantity or unit in the financial offer or incomplete file;
- h. Absence or non-conformity of an administrative document that cannot be regularised within 48 hours.
- i. Non completion of any project before 2018 in the North West Region or suspended by MINMAP in 2020

5.2 Essential criteria

The essential criteria will relate to:

- A. References of the Company;
- B. Permanent or available material means;
- C. Qualification of construction workers;
- D. Intervention methodology and execution of works;
- E. Capacity of cash flow.

Only tenders deemed in conformity after the technical evaluation will be taken into account in the financial evaluation

6. Bids Validity period

The bids are valid for 90 days period as from the date of submission of bids.

7. Additional information

Additional technical information can be obtained during any working days and hours at the *Governor's office North West Region, Room 108.*

Bamenda the, _____

21 AVR 2020

The Governor
Delegated Contracting Authority

DUPLICATES:

- ARMP (for publication and filings)
- MINMAP
- Delegated Contracting Authority
- Notice board
- Chrono
- Presses (for diffusion)



**For the Governor
and by Delegation
The Secretary General**

Viang Mekali
Administrateur Civil Principal

Avis d'Appel d'Offres National Ouvert Procédure Urgent

N° 008 /AONO/ GOU-NO/CRPM/2020 DU
01/04 /2020 POUR LA CONTINUATION DES TRAVAUX
DE CONSTRUCTION DE LA DELEGATION REGIONAL
D'EDUCATION DE BASE , REGION DU NORD OUEST
(PHASE IV)

1. *Objet de l'Appel d'Offres et consistance des travaux*

Le Gouverneur de la Région du Nord-Ouest, Autorité Contractante Déléguée, lance un Appel d'Offres National Ouvert Procédure Urgent, pour l'exécution des travaux de Construction de la Délégation Régional d'Education de Base Région de Nord-Ouest.

Consistance des travaux :

Ces travaux de CONSTRUCTION prennent en compte les aspects de Construction de la Délégation Régional D'Education de Base Région du Nord-Ouest.

Les travaux sont définis dans le cadre des normes et références de la CONSTRUCTION et dans les conditions générales de commande des travaux et du devis quantitatif - estimatif du présent marché.

2. *Participation et règle d'origine*

La participation à l'Appel d'Offres est ouvert à égalité de conditions aux entreprises de droit camerounais justifiant des capacités techniques et financières pour la réalisation des travaux objet du présent Appel d'Offres à l'exception des personnes ayant participé de près ou de loin à la réalisation des études de faisabilité ainsi qu'aux sociétés qui leurs sont affiliés. Une visite du site ainsi qu'un rapport de visite de site sont exigés à tous les éventuels soumissionnaires du présent Appel d'Offres.

3. *Coût prévisionnel*

Le coût prévisionnel de l'opération a l'issue des constructions et de Cent Cinquante Million (150,000,000) francs CFA

4. *Financement*

Les travaux sus visés, objet du présent Appel d'Offres, seront financés par le budget de la République du Cameroun de l'exercice 2020.

5. *Consultation du Dossier d'Appel d'Offres*

Le dossier peut être consulté aux heures ouvrables au services du Gouverneur de la Région du Nord-Ouest

6. *Acquisition du dossier d'Appel d'Offres*

Le dossier d'Appel d'Offres peut être obtenu au services du Gouverneur de la Région du Nord-Ouest Porte 108 sur présentation d'un reçu de versement d'une somme de Quatre Vingt Quinze (95,000) Francs CFA, non-remboursable acquis auprès de la Trésorier Régional de Bamenda, au titre des frais d'acquisition du dossier.

7. *Remise des offres*

Chaque offre rédigée en français ou en anglais, en sept (06) exemplaires dont un (01) original et six (05) copies, conformes aux prescriptions du dossier d'Appel d'Offres, devra être déposée contre récépissé ou lettre recommandée avec accusé de réception au services du Gouverneur de la Région du Nord-Ouest,

Porte 108 , au plus tard le 23/04/2020 , à 11h00 heures précises. Les plis fermés contenant les offres devront uniquement porter la mention :

Avis d'Appel d'Offres National Ouvert Procédure Urgent

N° 008 /AONO/GOU-NO/CRPM/2020 DU
01/04 /2020 POUR LA CONTINUATION DES TRAVAUX
DE CONSTRUCTION DE LA DELEGATION REGIONAL
D'EDUCATION DE BASE REGION DU NORD OUEST
(PHASE IV)

« À N'OUVRIR QU'EN SEANCE DE
DEPOUILLEMENT »

8. Cautionnement provisoire

Chaque soumissionnaire devra joindre à son offre administrative la caution de soumission correspondant à la somme de **Trois Million (3,000,000) FCFA**, établie par une Banque de premier ordre agréée par le Ministère en charge des Finances.

Sous peine de rejet, les autres pièces administratives requises devront être impérativement produites en originaux ou en copies certifiées conformes par le service émetteur ; conformément aux stipulations du Règlement Particulier de l'Appel d'Offres. **Les chèques bancaires ou certifiés ne seront pas acceptés.**

Toute offre non conforme aux prescriptions du présent Dossier d'Appel d'Offres sera déclarée irrecevable. L'absence de la caution de soumission délivrée par une Banque de premier ordre agréée par le Ministère en charge des Finances ou le non-respect des modèles des pièces du dossier d'Appel d'Offres, entraînera le rejet de l'offre sans aucun recours.

9. Ouverture des offres

10. L'ouverture des offres administrative, technique et financière se fera en une fois le 23/04/2020 , à 12h00 heures précises, heure locale dans la salle de conférence du **Gouverneur de la Région du Nord-Ouest**. Seuls les soumissionnaires ou leurs représentants dûment mandatés et ayant une parfaite connaissance du dossier pourront assister à cette séance d'ouverture.

11. Délai d'exécution

Le délai maximum des travaux en état de réception provisoire est de **Six (06) mois** à compter de la date de notification à l'Entrepreneur de l'ordre de service de démarrer les travaux.

12. Principaux critères d'évaluation

11.1 Critères éliminatoires

Les critères éliminatoires porteront sur les aspects suivants.

- a. Offre financière incomplète ou insuffisante ;
- b. Délai d'exécution supérieure à celui prescrire ;
- c. Fausses déclarations ou pièces falsifiées ;
- d. Offre désir l'enveloppe extérieure porte des mentions permettant de reconnaître le soumissionnaire .

- e. Le changement d'une unité ou d'une quantité dans l'offre financière qui est grossier et incomplet
- f. Le non-respect de 75% des critères essentiels ;
- g. Absence de la caution provisoire de soumission ;
- h. Absence ou non-conformité de document administratif qui ne peuvent pas se régulariser pendant quarante-huit heures
- i. Non-complétion d'un projet d'exécution avant 2018 dans la Région du Nord-Ouest ou été suspendu by MINMAP en 2020.

11.2 Critères essentiels

La non validation de l'ensemble des critères ci-après entraîne le rejet systématique de l'offre à savoir :

- a. Les références de l'entreprise ;
- b. Les moyens matériels permanents ou mobilisables ;
- c. La qualification du personnel du chantier ;
- d. La méthodologie d'intervention et d'exécution des travaux et
- e. La capacité d'autofinancement.

Seules les offres jugées conformes pour l'essentiel à l'issue de l'évaluation technique seront prises en compte dans l'évaluation financière.

13. Durée de validité des offres

Les offres sont valables pendant une période de 90 jours à partir de la date limite de remise des offres.

14. Renseignements complémentaires

15. Les Renseignements complémentaires d'ordre technique peuvent être obtenus aux jours et heures ouvrables au services du Gouverneur de la Région du Nord-Ouest, Porte 108.

1-1 AVR 2020

Bamenda le.....2020

LE GOUVERNEUR
Autorité Contractant Délégué

AMPLIATIONS :

- MINMAP
- ARMP (pour publication et archivages)
- Maître d'Ouvrage
- Presidents CPM
- Affichage, Chiroho
- Presses (pour diffusion)



Viang Mekati
Administrateur Civil Principal